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Nedan följer ett sammandrag av våra ställningstaganden. För mer detaljerad information, 

vänligen se respektive yrkande/yttrande i nedanstående länk. 

Sammanträde Kommunstyrelsen 2025-02-26 - Nämndhandlingar - Göteborgs Stad 

 

4. Återremissyrkande från SD angående hemställan från Exploateringsnämnden angående 

förvärv av fastigheten Gullbergsvass 703:58 

SD yrkar på att exploateringsnämnden ska se över planen och prioritera bostäder framför 

kontor. Området består idag och planeras i huvudsak till största delen att bestå av 

kontorsbyggnader, vilket innebär att det efter kontorstid kommer att vara tomt på 

människor. Den vikande efterfrågan på kontorslokaler gör det långsiktigt oklokt att bygga 

fler kontor i området. Det finns ett större behov av bostäder som kan bidra till en mer 

hållbar utveckling. Genom att minska exploateringsgraden och prioritera bostadsbyggande 

kan området få en mer balanserad användning och skapa förutsättningar för en levande, 

tryggare och aktiv stadsdel under hela dygnet. 

 

6. Återremissyrkande från SD angående genomförandebeslut avseende projektering och 

produktion kaj- och kanalmursupprustning, Delsträcksgrupp 1 

För att möjliggöra renoveringsarbetet krävs att omläggningen och utbyggnaden av 

spårvägsnätet i centrala Göteborg redan är på plats. Allélänken innebär betydande negativa 

konsekvenser för staden, projektet kan inte rättfärdigas ur ett hållbarhets- och 

bevarandeperspektiv. Längre restider, högre trafikbelastning på alternativa vägar och fler 

trafikstockningar i centrala Göteborg. Ett stort antal träd tas bort eller riskerar att skadas, 

vilket innebär ett allvarligt ingrepp i den ekologiska balansen och stadens miljömässiga 

hållbarhet. Stadens gröna lunga förstörs. Fokus bör ligga på att utveckla hållbara lösningar 

som bättre kan hantera de effekter som en omläggning medför. Tidigare föreslagna 

alternativa projekt, såsom Operalänken, bör beaktas mer ingående. Detta är avgörande för 

att säkerställa att Göteborgs trafiksystem även fungerar långt in i framtiden. 

 

9. Tilläggsyrkande från SD angående revidering av riktlinje för kommunikation samt 

redovisning av två uppdrag om köp av externt upphandlad kommunikation, 

varumärkesbyggande och marknadsföring 

Det är positivt att Göteborgs Stad i det reviderade styrdokumentet begränsar andelen 

särprofilerade varumärken för att skapa en mer enhetlig kommunikation och undvika 

onödiga utgifter. Samtidigt kvarstår en stor mängd sociala medier-konton inom stadens 

verksamheter, ofta hanterade av anställda som inte är kommunikatörer. 

Sverigedemokraterna yrkar på att skala ner antalet digitala kommunikationskanaler och 

fokusera på stadens kärnuppdrag. För att ta ett första steg i denna riktning krävs en 

fullständig inventering och återrapportering av hur stadens sociala medier används och vilka 

resurser som krävs för att hantera dem. 

 

 

 

https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZcCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPUOY28zO28OAgAyElu8il11Ra1kOngt6CV3iGZZlkMBOfKRexNw1i8PIMOH8K0TEo0aAJN56qw1SZD5jiYMYmyCW8DghF5fxMwUx_54PvDPJ7004ggAhb-MewB9F2almTFrtNsAJEvvvDrLSd-C7uqpeuu0-jSpbpX-3olOJzBVwhGeVpll_Utde8S-bEtvI/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2025-02-26=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2025-02-26==/
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10. Yttrande från SD angående revidering av Göteborgs Stads riktlinjer för hemvårdsbidrag 

Det är av yttersta vikt att resurser används på ett ansvarsfullt sätt och att biståndsinsatser 

går till de personer som verkligen behöver dem. Minskad risk för felaktiga utbetalningar 

innebär att medel kan omfördelas till andra välfärdsområden där behoven är stora, såsom 

äldreomsorg och sjukvård. 

 

11. Tilläggsyrkande från SD angående organisering av arbetet med trygghetspunkter i 

Göteborgs Stad 

Stadens beredskapsplaner bör kompletteras för att minimera flera risker. Vid kraftiga regn 

kan avloppssystemet bli överbelastat och översvämmat, vilket kan leda till att avloppsvatten 

backar upp och läcker ut i omgivningen. När avloppsvatten förorenar dricksvattenkällor, 

riskerar det att sprida sjukdomar och bakterier bland invånarna. Vid översvämningar och 

avloppsproblem kan många offentliga toaletter bli otillgängliga eller stängas av för att 

undvika ytterligare spridning av föroreningar. Då många människor kan befinna sig på 

utstakade trygghetspunkter, där hygien- och sanitära förhållanden kan vara begränsade, 

kan detta utgöra en allvarlig hälsorisk för både individer och samhället som helhet 

 

19. Yrkande från SD angående motion av Jessica Blixt (D) och Martin Wannholt (D) om 

undervisning på annan plats för elever som utgör ett hot mot säkerheten för andra i skolan 

SD yrkar på att det ska genomföras en kartläggning av omfattningen av elever som idag 

utgör ett hot mot säkerheten för andra, de specifika risker och incidenter som kräver 

särskilda åtgärder samt en omvärldsanalys över hur andra kommuner har hanterat liknande 

situationer. Skolan ska vara en plats för kunskap och bildning där tydliga regler och 

disciplin råder. Det eskalerande våldet och hoten i svenska skolor är ett allvarligt 

samhällsproblem, och Sverigedemokraterna arbetar aktivt för kraftfulla och långsiktiga 

lösningar. 

 

21. Yttrande från SD angående remiss från Trafikverket - Samråd Ny järnvägsplan för 

Västlänken, etapp Haga 

Sverigedemokraterna i Göteborg har konsekvent motsatt sig Västlänken. Göteborg har 

under lång tid drabbats av trafikstockningar, trängselskatt, ständiga byggarbetsplatser och 

stora infrastrukturella hål. Staden riskerar att fastna i ett kontinuerligt byggkaos som 

försvårar både för företagare och invånare. De som bor och arbetar i Göteborg har varit 

tvungna att bära de ekonomiska bördorna av detta. Företag har tvingats omplacera sina 

verksamheter, vilket har lett till jobbförluster och en förlorad arbetsmarknadstillväxt. Vi 

förutsätter att den mark och natur som tagits i anspråk för projektet återställs om arbetet 

någonsin blir slutfört, och att de resurser som krävs för detta inte drar ytterligare på stadens 

redan hårt belastade ekonomi. Västlänken är med rätta starkt ifrågasatt. Det är dags att ta 

ett steg tillbaka för att fundera på vad som verkligen är bäst för Göteborg och dess 

invånare, företag och besökare. Göteborgarna måste få tillbaka sin stad, de förtjänar 

genomförbara och hållbara projekt som inte leder till ytterligare förluster och problem. 
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22. Yttrande från SD angående remiss från Justitiedepartementet - Förbud mot äktenskap 

mellan kusiner och vissa andra nära släktingar 

Kusinäktenskap är direkt relaterat till den ansvarslösa migrationspolitik som flera partier i 

Göteborg och Sverige har vurmat för i decennier. De senaste årens uppmärksammade 

hedersrelaterade tvångsäktenskap och barngiftermål i Sverige har nästan alla rört sig om 

kusinäktenskap. Äktenskapsinvandring har orsakat en inhuman press på barn till 

invandrare från klankulturer till att gifta sig med sina kusiner. Släkterna anammar 

klankulturen för att behålla egendomar, det egna blodet och kontrollen över klanen.  

I Danmark och Norge har myndigheterna sedan länge gett ut broschyrer om riskerna med 

kusinäktenskap samt lagt ut information på internets vårdguider – något som även 

Sverigedemokraterna i Göteborg regelbundet har yrkat på lokalt i kommunen sedan frågan 

kom upp lokalt 2020. 

 

23. Yrkande från SD angående yttrande över West Wind Offshore AB:s ansökan om 

tillstånd för vindkraftparken Västvind 

SD yrkar på att Göteborgs Stad avstyrker West Wind Offshore AB:s ansökan om tillstånd 

för vindkraftparken Västvind. Att ytterligare tillåta vindkraftsparker i känsliga områden utan 

en övergripande planering kan få stora negativa kumulativa konsekvenser för sjöfarten, 

fisket, fåglar och det marina ekosystemet. 

 

 

26. Återremissyrkande från SD angående inriktningsbeslut för ny arena och 

stadsutveckling i evenemangsområdet samt återrapportering av uppdrag 

SD yrkar på att samtliga berörda nämnder och instanser, uppdras att implementera det 

professionella genomarbetade förslag som syftar till att bevara, renovera och utöka 

nuvarande Valhallabadet.  

Fokus bör läggas på att finna lösningar som säkerställer bevarandet av byggnaderna, är 

finansiellt hållbara och samtidigt minimerar den tid som invånare, mässa och 

idrottsverksamhet står utan lokaler och simhall. 

 

31. Yttrande från SD angående Delredovisning av uppdrag att revidera och uppdatera 

överenskommelsen om samverkan med civilsamhället 

Stadens samverkansstrategi ska vila på stabila principer som säkerställer att Göteborgs 

Stad inte samverkar med organisationer som underminerar demokratin, splittrar 

samhället eller har odemokratiska kopplingar. Demokratikraven ska tydliggöra att 

organisationer inte får främja eller acceptera våldsbejakande extremism, antisemitism, 

svenskfientlighet, islamism, fascism eller annan totalitär ideologi. Organisationer i 

samverkan får inte heller ha samröre med terrorstämplade grupper. 

Samverkan ska vara en förmån för de organisationer som bidrar positivt till samhället, inte 

en rättighet för de som bryter mot våra gemensamma värderingar. 
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32. Yrkande från SD angående redovisning av uppdrag att utreda hur utförandet av 

kommunal vuxenutbildning och högre yrkesutbildning kan samlas till en nämnd 

SD yrkar på att alternativ 3 utreds vidare vilket innebär en omorganisering till en gemensam 

gymnasie- och arbetsmarknadsnämnd. Med ett fokuserat kvalitetsarbete kan vi säkerställa 

att insatserna når rätt målgrupp och att skattemedel används effektivt. 

Kompetensförsörjningen ska riktas mer effektivt mot arbetsmarknadens behov. 

Otydligheter och brister i ansvarsfördelningen har lett till ineffektivitet och resursslöseri. 

Genom en gemensam organisation kan en tydligare organisationskultur utvecklas, där ansvar 

och roller blir mer definierade, vilket gynnar både personalens arbetsmiljö och Göteborgs 

medborgare. 

 

33. Yttrande från SD angående förslag till bolagsordningar och nominering av ledamöter 

till förvärvade bolag med paketerade fastigheter i Karlastaden 

Kommunfullmäktige har inte fått möjlighet att fatta beslut om själva förvärvet eller de 

tillhörande avtalen, vilket nu leder till ett fullbordat faktum i fråga om bolagsordningar och 

nomineringar. Enligt Förvaltnings AB Framtidens bolagsordning ska beslut av större eller 

principiell karaktär underställas kommunfullmäktige. Förvärvet av fastigheterna, med 

tillhörande avtal som inkluderar återköpsklausuler och samägande med privata aktörer, är 

av principiell karaktär och borde ha godkänts av fullmäktige. Informella dialoger om affären 

har endast förts med delar av Göteborgs Stadshus AB:s styrelse och kommunstyrelsen, 

utan att följa den formella beslutsordningen. Detta skapar ett demokratiskt problem, 

eftersom det hindrar ägaren, det vill säga staden, från att göra värderingar beslutad styrning. 

 

34. Återremissyrkande från SD angående redovisning av uppdrag om att införa en 

kommunal subvention av periodbiljetter i kollektivtrafiken för invånare folkbokförda i 

Göteborg 

Från Sverigedemokraternas synvinkel finns det i sak inget negativt i om priset på en resa i 

kollektivtrafiken skulle sänkas. Tvärt om är det positivt om människor kan resa till en lägre 

kostnad. Det nuvarande tjänsteutlåtandet som kommunstyrelsen har att hantera skapar 

dock en lång rad frågor som behöver besvaras innan något beslut kan fattas om eventuell 

rabatt eller inte. Sverigedemokraterna yrkar därför på att ärendet återremitteras och att 

flera obesvarade frågor besvaras. 

 

38. Yrkande från SD angående Göteborgs Stads riktlinje för direktavkastning från 

Stadshuskoncernen 

SD yrkar på att Göteborgs Stads riktlinje för direktavkastning kompletteras med en 

bestämmelse om att vinstuttag inte får ske på sådan nivå att Stadshus AB och/eller något 

av dess dotterbolag måste ta lån för att direkt/indirekt klara av att finansiera vinstuttaget. 
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39. Yttrande från SD angående redovisning av uppdrag att utreda hur ojämlikhet mellan 

olika grupper utifrån diskrimineringsgrunderna kan synliggöras 

Den framtagna rapporten framstår som ett exempel på ineffektiv resursanvändning, då 

den varken leder till praktiska resultat eller erbjuder konkreta lösningar på de problem 

som identifierats. 

Stadsledningskontorets resursanvändning i samband med detta uppdrag förtjänar också 

kritik. Trots att akademin konsulterats, flera instanser rådfrågats och seminarier genomförts, 

är det slutliga resultatet en rapport som i huvudsak sammanställer kända hinder och 

erkända begränsningar. Den skapar inget nytt värde och tillför ingen substantiell 

vägledning för stadens arbete med jämlikhet. 

 

40. Yrkande från SD angående yrkande från M och D om att skyndsamt inrätta en 

kriskommission för skolan i Göteborg 

Den negativa utvecklingen inom Göteborgs kommunala skolor är inte enbart kopplad till 

sjunkande kunskapsresultat utan även till den ökande bristen på ordning och disciplin i 

skolmiljön. Det har blivit allt vanligare med våldsamma incidenter mellan elever samt hot 

och angrepp mot lärare. Denna utveckling påverkar inte bara elevernas trygghet utan även 

deras möjligheter att tillgodogöra sig undervisningen.  SD yrkar på att skapa en skola där 

kunskap och trygghet sätts i främsta rummet är det nödvändigt att ta krafttag mot de 

ordningsproblem som präglar många av Göteborgs skolor. Kriskommissionen måste därför 

även få i uppdrag att analysera dessa problem och föreslå effektiva åtgärder för att 

återställa studiero och disciplin. Genom en tydlig och konsekvent disciplinpolitik kan 

Göteborg skapa en tryggare och mer effektiv skolmiljö där elever ges de bästa 

förutsättningarna att lyckas. 

 

41. Yrkande från SD angående yrkande från M, D, L och KD om en genomlysning och 

uppdatering av Göteborg Stads terrorberedskap 

SD yrkar på ett omfattande program för att stärka stadens terrorberedskap.   

• En analys av nuvarande riskbedömning och beredskapsplaner. 

• En granskning av samverkan mellan stadens förvaltningar och andra aktörer, såsom 

polis, räddningstjänst och sjukvård. 

• En utvärdering av utbildning och beredskap hos personal som kan komma att agera i 

krissituation. 

• Identifiering av potentiella säkerhetsluckor i stadens infrastruktur, offentliga miljöer 

och evenemangssäkerhet. 

• En omvärldsanalys för att identifiera nya typer av hotbilder. 

• En särskild genomgång av säkerheten inom kollektivtrafiken och vid stadens sjukhus i 

samverkan med Västra Götalandsregionen. 

• En genomgång av möjligheter till tekniska säkerhetslösningar såsom 

kameraövervakning och barriärsystem i utsatta områden. 

• En plan för hur information till allmänheten kan förbättras i händelse av en 

krissituation. 
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46. Yrkande från SD om att återskapa parkeringar i Majorna/Kungsladugård och omgående 

avveckla projektet ”Pilotområde Cykel” 

Sverigedemokraterna har gång på gång skrivit yrkanden och framfört hård kritik mot låga 

p-tal, höga parkeringsavgifter och brist på parkeringsplatser i Göteborg. Så sent som i 

slutet av förra året yrkade Sverigedemokraterna på att samtliga parkeringsplatser som 

försvunnit i samband med ”Pilotområde cykel” skulle återställas. 

Det rödgröna minoritetsstyret har flera gånger drivit en närmast förödande politik vars 

resultat drabbar vanliga människor. Frågan om att ta bort parkeringsplatser i Majorna och 

bygga cykelbanor är bara ännu ett i raden av exempel på en förd politik som kraftigt 

försvårat för vanliga arbetande människor vilka är beroende av bilen för att få ihop logistiken 

och livspusslet i sin vardag. De drabbade är människor som behöver sin bil för att pendla 

till/från jobbet, lämna barn på förskola/skola, för att handla mat, kläder, möbler osv, för att 

skjutsa barn till och från träning, för att hälsa på eller få besök av släkt och vänner. 

 

47. Yrkande från SD om att redovisa stadens totalkostnader för de mest kända grovt 

kriminella klanerna/familjerna 

Danska Odense kommune har förra året redovisat vad kommunens grövsta och mest 

välkända kriminella klaner/familjer kostat dess skattebetalarna från 2009 och fram till idag. 

Summan landade på ca en kvarts miljard. Informationen slog ned som en bomb i 

samhällsdebatten då kostnaden visade sig vara långt större än vad tidigare bedömts. Detta 

om något visar tydligt på den kolossalt stora betydelsen av att ta reda på och känna till 

denna typ av fakta. Sverigedemokraterna yrkar på att Göteborgs Stad gör en likadan 

redovisning för Göteborgs skattebetalare. (Vid behov kan Göteborg givetvis kontakta 

Odense kommune för tips och råd kring hur beräkningen är gjord, detta för att förhindra 

att Göteborgs Stad kommer fram till att kostnaden inte går att beräkna). 

 


